

## SETTING UP A BUSINESS / CREATION D' ENTREPRISES



Depending on the type of business you wish to set up you should contact either the Chamber of Commerce and Industry (which deals with industry and businesses that sell products) or the Chamber of Métiers et de l'Artisanat (which deals with manual jobs and artisans).

In Parthenay both can be found at the same address.

It is necessary to attend a day's course, for everyone wishing to create or take over an existing business, to receive the appropriate information. If the activity of the future company comes under the Chamber of Commerce, the company can start immediately after registration.

Should the company come under the Chamber of Métiers et de l'Artisanat then it is obligatory to attend a further 7 day course. This course is to help prepare the setting up of the company and it must be attended by the future head of the company. It costs 240 Euros.

These courses take place every three weeks either in Niort or Parthenay and it is necessary to sign on in advance for a course. Once registration is completed the company can start.

The procedure for setting up a business in France can take some time.



Selon le type d'entreprise que vous souhaitez créer, vous devez contacter la Chambre de Commerce et d'Industrie (entreprises commerciales ou industrielles) ou la Chambre de Métiers et de l'Artisanat.

Une formation d'une journée est proposée aux personnes qui souhaitent créer ou reprendre une entreprise.

Si l'activité de la future entreprise dépend de la Chambre de Commerce, la société peut débiter son activité dès que l'enregistrement est terminé.

En revanche si l'activité dépend de la Chambre de Métiers et de l'Artisanat il est obligatoire de participer à une formation supplémentaire de 7 jours. (Stage de préparation à l'Installation). Formation payante : 240 Euros.

Cette formation doit être suivie par le futur chef d'entreprise.

Des formations ont lieu toutes les trois semaines à Niort ou à Parthenay. Il est nécessaire de s'inscrire au préalable.

Une fois que l'enregistrement est complété la société peut débiter son activité.

La procédure pour créer une entreprise en France peut être longue.

Espace entreprendre en Gâtine  
Zone industrielle du Champ Fichet  
1, rue d'Abrantes  
79200 PARTHENAY

☎ 0.800.801.168

## URSSAF : THE ORGANISATION FOR COLLECTING SOCIAL SECURITY CONTRIBUTIONS AND FAMILY ALLOWANCES

Principal role : collect funds from the security social

To find out about their free services and what is best adapted to your situation don't hesitate to contact URSSAF :

[www.urssaf.fr](http://www.urssaf.fr)

A regional Poitou/Charentes website in English is now up and running :

[www.urssaf-englishinfo.eu](http://www.urssaf-englishinfo.eu).

General information on the different URSSAF offices in the region can be found, as well as a presentation of their services and documents in English. It is possible to contact them by email.

Simplify your situation by using the **cheque emploi très petit entreprises**.

## L'URSSAF : UNION DE RECOUVREMENT DES COTISATIONS DE SECURITE SOCIALE ET D'ALLOCATIONS FAMILIALES

Sa mission principale : collecter les ressources de la Sécurité Sociale.

L'URSSAF propose des services gratuits

Vous pouvez les contacter pour étudier ensemble le service le plus adapté à votre situation :

[www.urssaf.fr](http://www.urssaf.fr)

Mise en place d'un site régional destiné à la population britannique

[www.urssaf-englishinfo.eu](http://www.urssaf-englishinfo.eu)

Informations générales sur les Urssaf de la région Poitou-Charentes, une présentation des offres de services et de la documentation en anglais. Possibilité de les contacter par messagerie

Simplifier les obligations sociales avec le **chèque emploi très petites entreprises**.